
Zápis ze schůze
Akademického senátu FAV
Západočeské univerzity v Plzni
ze dne 16. 6. 2021

Zasedání se konalo od 12:00 v místnosti UC 143 a zároveň online prostřednictvím aplikace
ZOOM.
Přítomno: 15 členů AS FAV ZČU v průběhu zasedání – viz prezenční listina.
Omluveno: 3 členů AS FAV ZČU – viz prezenční listina.
Neomluveno: 0 členů AS FAV ZČU – viz prezenční listina.
Po celou dobu jednání pléna byl AS FAV ZČU usnášeníschopný.
Skrutátory byli jmenováni senátoři Koloros a Straka

Program jednání
1. Zahájení
2. Výroční zpráva o činnosti FAV
3. Výroční zpráva o hospodaření FAV
4. Návrh zástupců FAV v komisích AS ZČU
5. Vyhláška děkana Podmínky studia v 1. ročníku FAV
6. Odvolání a jmenování členů VR FAV
7. Diskuze - přijímací řízení do studia na FAV
8. Různé

Jednání

1. Zahájení
Předseda AS FAV Ircing vítá přítomné na hybridním jednání (on-site i on-line) a vyhlašuje
hlasování o programu.

Hlasování: pro – 13, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 13 senátorů)

Program jednání byl schválen.

2. Výroční zpráva o činnosti FAV
Proděkanka Holubová představuje Výroční zprávu o činnosti FAV za rok 2020. Oproti
původní verzi, zaslané senátorům 12. 5. 2021, došlo k několika drobným změnám, které



vzešly z připomínek od senátorů, Vědecké rady FAV a Rady vědeckých a výzkumných
pracovníků. Jak už bylo avizováno na minulém zasedání, zpráva zůstala ve stejném formátu
jako v předchozích letech. Pro příští roky je plánováno formát zprávy výrazně předělat,
obsahově i designově tak, aby zpráva měla reprezentativnější charakter a aby obsahovala i
hodnotící část. Výroční zpráva centra NTIS je zahrnuta v předkládaném dokumentu.

Prof. Lávička by rád vznesl dotaz na předsedu Rady vědecko výzkumných pracovníků
(RVVZ) Ing. Severu a vyjadřuje politování nad tím, že zástupce RVVZ se tohoto jednání
neúčastní.

Proděkanka Holubová informuje, že oficiální vyjádření RVVZ je takové, že RVVZ nemá k
dokumentu připomínky.

Senátor Kohout zaslal několik připomínek k části týkající se centra NTIS, které nebyly do
výsledné zprávy zapracovány, a ptá se na důvod, proč k tomu nedošlo.

Proděkanka Holubová vysvětluje, že některé připomínky nebyly akceptovány z důvodu
zachování konzistence s předešlými zprávami. Zpráva za NTIS je v kompetenci prof.
Nováka, proděkana pro vědu a výzkum, a důvody pro nezapracování připomínek nezná.

K tématu již nejsou další dotazy a předseda AS FAV vyhlašuje hlasování.

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni schvaluje
Výroční zprávu o činnosti FAV za rok 2020.

Hlasování: pro – 13, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 13 senátorů)

Usnesení bylo přijato.

3. Výroční zpráva o hospodaření FAV
Tajemnice FAV Vlčková senátory informuje, že Výroční zpráva o hospodaření FAV vznikla ve
stejné struktuře jako zprávy v posledních letech.

Senátor Kohout se zajímá, proč se skoro 1,5 mil. Kč vyplatilo na stipendia z vlastních příjmů
FAV, tj. ze zdrojů 1490, atd. Paní tajemnice odpovídá, že toto vzniklo patrně při přeúčtování
mezi zdroji na konci roku kvůli převodu finanční prostředků do FPP. Více informací není paní
tajemnice schopna v tuto chvíli podat, musela by se dotázat bývalého tajemníka fakulty.

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni schvaluje
Výroční zprávu o hospodaření FAV za rok 2020.

Hlasování: pro – 13, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 13 senátorů)

Usnesení bylo přijato.



12:18 - připojuje se Ondřej Severa, předseda RVVZ

4. Návrh zástupců FAV v komisích AS ZČU

Proděkanka Holubová vysvětluje význam a fungování komisí AS ZČU a objasňuje způsob
výběru členů komisí. Zatím není jasné, jaké komise budou v nově zvoleném senátu
ustaveny. Podle Jednacího řádu AS ZČU musí být zřízena legislativní a rozpočtová komise.
Jaké další komise bude senát mít, se rozhodne dnes na prvním jednání, na kterém
proběhne i volba předsedů jednotlivých komisí. Poněvadž senát ZČU bude rozhodovat o
důležitých věcech týkajících se financování už v červnu a AS FAV se sejde patrně až v září,
je na zvážení, zda by senát FAV neměl dát návrh možných kandidátů do komisí, alespoň do
těch předepsaných, tj. legislativní a rozpočtové, již nyní. V minulém funkčním období senátu
ZČU byl za FAV v legislativní komisi prof. Lávička a Ing. Ekštein, v rozpočtové pak doc.
Holubová a tajemník Vais.

Senátor Lávička vyjadřuje názor, že návrh zástupců FAV do komisí není v této chvíli nutný a
nevěří v brzké zahájení činnosti komisí. Vyčkal by na rozhodnutí AS ZČU, jaké komise
budou ustaveny a jaká pravidla pro výběr kandidátů do komisí budou dohodnuta.

Proděkanka Holubová: AS FAV v minulosti členy komise navrhoval v usnesení, toto ale není
nutné a v případě potřeby může členy komisí navrhnout vedení FAV i bez souhlasu senátu.

Senátor Lávička: AS může v případě nutnosti o návrhu na členy komisí rozhodnout
per-rollam i mimo zasedání, neboť není vyžadováno usnesení, jak uvedla proděkanka
Holubová .

Následuje debata o vhodné strategii pro návrh zástupců FAV do komisí. Debata je ukončena
s tím, že AS FAV zatím usnesení s návrhy na členy komisí nepřijme. Návrh členů bude
proveden až poté, co bude jasné, jaké komise bude AS ZČU mít, jaká pravidla budou pro
návrhy členů dohodnuta a až budou zvoleni předsedové jednotlivých komisí. Hlasovat o
návrhu zástupců do komisí může případně předsednictvo AS FAV per-rollam, usnesení by
pak  bylo předloženo plénu AS k potvrzení na nejbližším jednání.

5. Vyhláška děkana Podmínky studia v 1. ročníku FAV

Proděkan pro studijní a pedagogickou činnost doc. Váša prezentuje nové znění vyhlášky. Z
kolegia děkana nejsou k předloženému dokumentu žádné připomínky. Proděkan se dotazuje
senátorů, zda se jim jeví limit 16 kreditů za první semestr v bakalářských studijních
programech FAV jako vhodný, a nebo by mělo dojít v budoucnu ještě k nějaké změně.

Senátor Ircing se ptá, zda změna limitu v minulých letech měla nějaký měřitelný dopad.

Proděkan Váša: Dopad změny je obtížné kvantifikovat. Limit pro počet kreditů za první



semestr v loňském roce nebyl z důvodu epidemie uplatněn.

Děkan Železný vysvětluje změny v minulých letech, kdy se limit postupně zvyšoval na 6, 10,
13 a 16 kreditů. Změna limitu z 10 kreditů na 13 měla dopad pouze na cca 4 studenty.
Strategií při zvyšování limitu je upozornit studenty, že s malým počtem kreditů za první
semestr mají malou šanci na zdárné dokončení prvního ročníku studia.

Proděkan Váša: univerzitní limit pro minimální počet kreditů je dle Studijního a zkušebního
řádu (SZŘ) 20, FAV tento limit snižuje.

Senátor Pártl má dotaz na maximální počet kreditů, který je možno si za semestr zapsat.

Děkan Železný: SZŘ stanovuje max. počet kreditů za semestr na 75, děkan může v
odůvodněných případech tento limit zvýšit. Student, který má zapsán vyšší počet kreditů,
nemá většinou reálnou šanci všechny kredity získat a může zbytečně blokovat místa na
rozvrhových akcích.

Proděkanka Holubová: v prvním semestru studia připadá průměrně 24 kreditů na povinné
předměty, limit 16 kreditů je rozumné číslo umožňující studovat i při nesplnění všech
předepsaných zkoušek.

Senátor Lávička souhlasí s limitem 16 kreditů a vyjadřuje názor o potřebě hlubší analýzy
dopadu změny výše limitu. Dále upozorňuje, že limit slouží i jako ochrana studentů před
“odstudovanými měsíci”. Je-li studentům ukončeno studium až po druhém semestru,
započítává se do studia celý rok a při opětovném přijetí se mohou dostat do situace, kdy
musí za studium platit.

K tématu nejsou další dotazy a senát přistupuje k hlasování.

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni schvaluje
podmínky studia v prvním ročníku FAV pro akademický rok 2021/2022.

Hlasování: pro – 13, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 13 senátorů)

Usnesení bylo přijato.

6. Odvolání a jmenování členů VR FAV
Děkan Železný představuje seznam členů nově navržené Vědecké rady FAV. V souladu se
zvyklostmi odvolává děkan celou stávající Vědeckou radu (VR) FAV a jmenuje novou, ve
které i nadále pokračuje většina členů rady stávající. V nové VR jsou vždy dva zástupci z
každé oblasti vzdělávání, ve které má FAV akreditováno habilitační řízení a/nebo řízení ke
jmenování profesorem. Z plzeňských fakult jsou v nové VR zástupci technických fakult ZČU
(FEL a FST), NTC ZČU a zástupce plzeňské Lékařské fakulty UK. Životopisy členů VR, kteří
nebyli v předchozí VR,  zaslal děkan senátorům dne 2. 6. 2021.



Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni souhlasí
s odvoláním stávajících členů Vědecké rady FAV a se jmenováním nových členů
Vědecké rady FAV.

Hlasování: pro – 13, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 13 senátorů)

Usnesení bylo přijato.

Na jednání dorazili senátoři Ekštein a Jedlička.

7. Diskuze - přijímací řízení do studia na FAV
Doc. Váša otevírá diskuzi k přijímacímu řízení na FAV. V souladu se Strategickým záměrem
by FAV měla být pro uchazeče “fakultou první volby”, podmínky pro přijetí tomuto záměru
ale neodpovídají. Kritérium B je dle jeho názoru poměrně měkké, většina uchazečů je
přijata, část jich později studium ukončí. Pro některé studenty může být atraktivní mít
nějakou překážku, kterou musí pro přijetí aktivně překonat. Otazkou je, zda zpřísnit kritéria
pro přijetí. FAV může mít např. pevný počet studentů pro studijní programy a může probíhat
přijímací zkouška přes SCIO. Na základě diskuze lze vytvořit statistiky, kolik studentů by bylo
přijato, pokud by se kritéria pro přijetí změnila.

Následuje diskuze, ve které zazněly tyto připomínky a podněty:

● stávající stav je nevyhovující i z toho důvodu, že v posledním období, v důsledku
pandemie, některé střední školy své studenty neznámkovaly (proděkanka Holubová)

● vysoké školy mají různý přístup k přijímacím řízením, např. Masarykova univerzita
má vlastní přijímací zkoušky, pražské technické školy buď přijímací zkoušky nemají
nebo využívají SCIO (proděkanka Holubová)

● použije-li se kritérium průměru a zároveň výsledky ze SCIO, pak je otázkou jak tato
kritéria porovnat (děkan Železný)

● pro kvalifikované rozhodnutí by bylo vhodné mít další data a statistiky, dotazníkové
šetření v prvním ročníku? (senátor Straka, proděkan Váša)

● důležitý je psychologický efekt přijímací zkoušky, pro přijetí musí student zkoušku
vykonat

● nadaným studentům (olympiády, středoškolská odborná činnost, ...) je možné
zkoušku odpustit

● protože FAV přijímací zkoušky nemá, může být pro mnoho studentů až jako záložní
varianta, tj. “druhá volba”

● využití SCIO testů pro přijímací zkoušku - mají vysokou úroveň a je možné je vykonat
v různých termínech

● přijímací testy mohu vést i k žalobám ze strany uchazečů, což je v případě vlastních
testů problém; SCIO na sebe bere právní odpovědnost za kvalitu testů a má
propracovaný postup pro případy sporů (senátor Lávička, děkan Železný)

● SCIO testy nejsou ideální pro uchazeče o studium informatických oborů, protože v
nich poměrně často vhodní kandidáti dosahují velmi nízké skóre (senátor Ekštein)

● nová pravidla musí být schválena do listopadu, v září může vedení FAV představit



konkrétnější návrh změn přijímacího řízení
● zástupce studentské komory senátor Pártl neví ze svého okolí o nikom, koho by

odradila od studia na FAV neexistence přijímací zkoušky
● bude-li změn v přijímacím řízení moc, nebude snadné vyhodnotit jejich dopad (doc.

Radová)
● senát je kontrolní orgán fakulty, do diskuze je třeba zapojit vedoucí kateder, kteří

budou muset v důsledku řešit případné propady v počtech přijímaných studentů
(senátor Lávička)

Další podněty a návrhy je možné směřovat na zástupce ve strategickém týmu fakulty nebo
přímo na proděkana Vášu.

8. Různé
Doc. Radová se obrací na vedení fakulty a na senátory s návrhem, zda nesvolat začátkem
července jednání AS FAV, kde by se schválilo rozdělení dotace DKRVO na pracoviště FAV.
Senát ZČU by měl schvalovat rozdělení motivační složky DKRVO na fakulty na svém
zasedání dne 30. 6. Schválení rozdělení dotace, cca 19 mil. Kč na FAV, až na řádném
zasedání AS FAV v září, může být pozdě. Vedoucí pracovišť by měli mít informaci o výši
částky dříve.

Senátor Lávička předpokládá, že výše dotace připadající na pracoviště FAV lze algoritmicky
rozpočítat a toto je možné prezentovat na kolegiu děkana. Bude-li třeba, aby rozdělení
schválil senát v daném termínu, navrhuje toto schválit předsednictvem AS FAV - v letošní
mimořádné situaci je to odůvodnitelné

Proděkanka Holubová potvrzuje, že informace o přesné částce z dotace připadající na
jednotlivá pracoviště, včetně zahrnuté opravy, budou mít vedoucí pracovišť k dispozici na
nejbližším kolegiu děkana.

Senátor Lávička se ptá zástupce Rady vědecko-výzkumných zaměstnanců (RVVZ) Ing.
Severy na fungování RVVZ, zda jsou k dispozici zápisy z jednání rady a usnesení rady,
např. k výročním zprávám FAV.

Ing. Severa: Rada výroční zprávy projednána per-rollam, vyjádření bylo zasláno vedení FAV.

Senátor Lávička navrhuje pro RVVZ stejné pravidlo jako u vědecké rady, zápis z jednání
není třeba zveřejňovat, ale rozhodnutí a závěry z jednání rady ano. Pokud má rada k
projednávaným dokumentům připomínky, senát by je měl s předstihem znát, aby je mohl při
schvalování přiměřeně zohlednit. Dále navrhuje, aby jednací řád RVVZ “kopíroval” jednací
řád AS tak, aby se s činností rady a s jejími výstupy mohli senátoři seznámit.

Děkan Železný: od předsedy RVVZ obdržel návrh jednacího řádu, je na další diskuzi, jak
nastavit pravidla tak, aby fungování RVVZ bylo transparentní a aby fungovala vzájemná



komunikace.

Předseda AS ukončuje jednání v 14:03.

Příští zasedání AS FAV je plánováno 15. 9. 2021.

Pavel Ircing
Předseda AS FAV

Zapsal 16. 6. 2021
Vladimír Lukeš



Přehled trvajících usnesení AS FAV
(Jednotlivá usnesení jsou oddělena vodorovnou linkou)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Žádné
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Přehled usnesení a závěrů přijatých na jednání AS FAV ZČU
v Plzni dne 16. 6. 2021
(Jednotlivá usnesení jsou oddělena vodorovnou linkou)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni schvaluje
Výroční zprávu o činnosti FAV za rok 2020.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni schvaluje
Výroční zprávu o hospodaření FAV za rok 2020.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni schvaluje
podmínky studia v prvním ročníku FAV pro akademický rok 2021/2022.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni souhlasí
s odvoláním stávajících členů Vědecké rady FAV a se jmenováním nových členů
Vědecké rady FAV.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------



Akademický senát FAV, 16. 6. 2021

Prezenční listina

AKADEMICKÁ ČÁST

Jméno Pracoviště Podpis

1 doc. Ing. Miroslav Byrtus, Ph.D. KME přítomen

2 doc. Ing. Jiří Čapek, Ph.D. KFY omluven

3 Ing. Kamil Ekštein, Ph.D. KIV přítomen

4 doc. Ing. Pavel Ircing, Ph.D. KKY přítomen

5 Ing. Karel Jedlička, Ph.D. KGM přítomen

6 doc. Ing. Josef Kohout, Ph.D. KIV přítomen

7 doc. Ing. Pavel Král, Ph.D. KIV omluven

8 prof. RNDr. Miroslav Lávička, Ph.D. KMA přítomen

9 Ing. Vladimír Lukeš, Ph.D. KME přítomen

10 doc. Ing. Ondřej Straka, Ph.D. KKY přítomen

11 RNDr. Petr Tomiczek, CSc. KMA přítomen

12 RNDr. Světlana Tomiczková, Ph.D. KMA přítomna

STUDENTSKÁ ČÁST

1 Ing. Tomáš Ausberger přítomen

2 Ing. Jindřich Havlík přítomen

3 Jan Koloros přítomen

4 Ing. Jiří Martínek omluven

5 Ing. František Pártl přítomen

6 Bc. Jindřiška Reismüllerová přítomna



Akademický senát FAV, 16. 6. 2021

Prezenční listina

HOSTÉ

Jméno Funkce nebo pracoviště Podpis

doc. Ing. Pavel Baroch, Ph.D. Děkanát FAV

doc. Ing. Gabriela Holubová, Ph.D. Děkanát FAV přítomna

prof. Ing. Pavel Novák, Ph.D. Děkanát FAV

doc. Ing. Libor Váša, Ph.D. Děkanát FAV přítomen

Mgr. Alena Vlčková Děkanát FAV přítomna

doc. Ing. Miloš Železný, Ph.D. Děkanát FAV přítomen

doc. Dr. Ing. Vlasta Radová emeritní děkanka přítomna


